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Ons kenmerk InProces BBV: 2020-0081322

Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake corona biomedisch afval

Geachte mevrouw Stolk,

Bij brief van 23 april 2020, bij ons ingekomen op 23 april 2020, heeft u op grond 
van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens de 
fractie VSP vragen gesteld inzake corona biomedisch afval.
Wij hebben uw vragen genummerd en beantwoorden deze als volgt.

Vraag 1. Is het beschermingsmateriaal voor het personeel toereikend, nu het in 
infectueuze afval in zakken zit en niet zoals gebruikelijk in tonnen?

Antwoord Ja, bij het verwerken van dit afval zijn extra persoonlijke beschermings-
middelen voorgeschreven en beschikbaar. Dit is een van de 
voorwaarden die opgenomen is in de werkinstructie van Inspectie 
Leefomgeving en Transport: "Ziekenhuisafval in verband met 
patiënten besmet met COVID 19". Deze voorwaarde is tevens verwerkt 
in het infectieprotocol van Zavin C.V. te Dordrecht (hierna Zavin). 

Vraag 2. De tonnen gaan normaal gesproken via een lopende band en worden 
geopend en verwerkt,  hoe gaat dit met de blauwe zakken?

Antwoord De tonnen voor ziekenhuisafval kunnen na sluiten niet meer geopend 
worden. Deze gaan dus gesloten via de transportband de oven bij 
Zavin te Dordrecht in. De gesloten plastic zakken worden na vervoer 
naar AVR Afvalverwerking B.V. (hierna AVR) te Rotterdam-Botlek 
gestort in een geselecteerde afvalbunker, waarna deze vervolgens 
direct met behulp van een kraan via een storttrechter in de 
afvalverbrandingsinstallatie van AVR worden gebracht.

Vraag 3. Waar wordt het afval wat in zakken zit opgeslagen?

Antwoord De zakken worden in gesloten containers op het terrein van Zavin dan 
wel op het terrein van het naastgelegen HVC Afvalcentrale (hierna 
HVC) te Dordrecht opgeslagen. Pas na een minimale verblijftijd van 
72 uur mag het worden vervoerd naar de AVR te Rotterdam. Dit in 
verband met het advies van de Inspectie Leefomgeving en Transport.
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Vraag 4. Waarom wordt het opgeslagen in Dordrecht en niet rechtstreeks naar 
Rozenburg vervoerd?

Antwoord Zavin doet de ingangscontrole zodat eventuele gescheurde zakken en 
eventueel ander aanwezig ziekenhuis afval direct door Zavin kunnen 
worden verwerkt. Het personeel van Zavin is speciaal opgeleid voor 
handelingen met specifiek ziekenhuis afval. Zo worden de risico's zo 
veel mogelijk beperkt.

Vraag 5. Hoe is de logistiek geregeld. Is dit eigen vervoer van het Dordtse 
bedrijf of is dit uitbesteed?

Antwoord Er wordt gebruik gemaakt van de vervoerders die ook ziekenhuisafval 
inzamelen. Zavin begeleid het transport naar Rotterdam, is aanwezig 
bij de lossing en zorgt vervolgens voor ontsmetting van de container.

Vraag 6. Als de chauffeurs niet in dienst zijn van het Dordtse bedrijf hoe is dan 
de veiligheid gewaarborgd?

Antwoord De Europese overeenkomst voor het internationale vervoer van 
gevaarlijke goederen over de weg (ADR 2019) is van toepassing op het 
vervoer van gevaarlijk afval. De Inspectie Leefomgeving en Transport  
controleert de naleving van de regels voor dit vervoer.

Vraag 7. Wie is er dan verantwoordelijk voor de veiligheid?

Antwoord Zavin is verantwoordelijk voor de acceptatie en het vervoer naar de 
AVR. Na de acceptatie in Rotterdam is AVR verantwoordelijk. Het 
transport valt onder het gezag van de Inspectie Leefomgeving en 
Transport. Gedeputeerde staten van Zuid-Holland zijn het bevoegde 
gezag voor de Wet algemene bepalingen omgevingsrecht voor de 
inrichtingen van Zavin, HVC (beide te Dordrecht) en AVR (te 
Rotterdam).

Vraag 8. Klopt het dat ziekenhuizen en verpleeg- en verzorgingshuizen hun 
eigen transporteurs hebben?

Antwoord Zie vraag 5. 

Vraag 9. Hoe wordt momenteel incontinentie afval ingezameld, vervoerd en 
verwerkt, wordt dit op een andere wijze verpakt, vervoerd en 
verwerkt, wijkt dit af van de normale werkwijzen aangezien er een te 
kort aan tonnen is?

Antwoord "Droog afval" zoals wegwerpartikelen, tijdschriften, verpakkings-
materialen, incontinentiemateriaal, lege urinezakken, verzorgings-
materiaal, zoals verbanden, tissues, onderleggers, wegwerplinnen e.d. 
mogen nu tijdelijk in de speciale kunststof zakken worden opgeslagen. 
Inspectie Leefomgeving en Transport heeft hiervoor tijdelijk 
toestemming gegeven. De voorwaarde voor het anders verpakken van 
"droog afval" zijn opgenomen in brief-werkinstructie ILT 
ziekenhuisafval i.v.m. patiënten vanwege coronavirus. 

Pagina 2/5

https://www.ilent.nl/onderwerpen/coronavirus-en-afval/documenten/brieven/2020/03/27/brief-werkinstructie-ilt-ziekenhuisafval-i.v.m.-patienten-vanwege-coronavirus
https://www.ilent.nl/onderwerpen/coronavirus-en-afval/documenten/brieven/2020/03/27/brief-werkinstructie-ilt-ziekenhuisafval-i.v.m.-patienten-vanwege-coronavirus


Datum 30 juni 2020

Ons kenmerk InProces BBV: 2020-0081322

Vraag 10. Denk hierbij ook aan etensresten uit de gaarkeukens. Hoe wordt hier 
mee omgegaan, wordt dit op een andere wijze ingezameld, vervoerd, 
getransporteerd en verbrand?

Antwoord Nee, etensresten worden niet speciaal behandelt. Het RIVM heeft laten 
weten dat, mits de normale beschermende maatregelen worden 
genomen (werkhandschoenen e.d.) er geen reden is voor ongerustheid 
en er geen verdergaande (arbo)maatregelen nodig zijn. Het 
coronavirus wordt vooral overgedragen door hoesten en niezen, direct 
lichamelijk contact en contact met veel aangeraakte voorwerpen. 
Andere vormen van overdracht zijn niet of nauwelijks bekend en 
volgens het RIVM niet relevant voor de praktijk van afvalinzameling. 

Vraag 11. Uit welke steden wordt hier corona materiaal gebracht?

Antwoord Het materiaal komt uit heel Nederland. 

Vraag 12. Is er voor de werknemers van het Dordtse bedrijf voldoende 
beschermingsmateriaal?

Antwoord Tijdens de eerste inspectie op 15 mei jl. is geconstateerd dat gewerkt 
werd volgens het infectieprotocol en dat er voldoende persoonlijke 
beschermings- en ontsmettingsmiddelen beschikbaar zijn.

Vraag 13. Op de tonnen staat met een stift een grote blauw C. Hoe gaat dit met 
de zakken?

Antwoord De zakken worden verzameld in de bij instellingen apart hiervoor 
opgestelde containers die met een C geïdentificeerd worden.

Vraag 14. Wordt het corona materiaal met voorrang verwerkt i.v.m. extra 
veiligheid en besmettingsgevaar?

Antwoord Ja, bij Zavin worden eventueel aangevoerde tonnen met Corona afval 
met voorrang verwerkt. Beschadigde zakken met Corona afval worden 
direct bij Zavin verwerkt.
Bij AVR wordt het Corona afval na storten direct in de vultrechter van 
de afvaloven gebracht.

Vraag 15. U geeft in uw uitleg ook aan dat de lopende vergunningprocedures 
voor het vergroten van de opslagruimte en verbrandingscapaciteit bij 
het Dordtse bedrijf dateren van voor het coronavirus. De coronamaat-
regelen leveren extra ziekenhuisafval op. De Omgevingsdienst 
Zuid-Holland Zuid heeft, namens de provincie, als bevoegd gezag, 
Zavin en HVC per besluit van 17 april 2020 toegestaan om onder 
voorwaarden tijdelijk extra ziekenhuisafval te mogen opslaan.
Eigenlijk zegt u hiermee dat het afgeven van een vergunning niets met  
de coronacrisis te maken heeft? Klopt dit?
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a. Zo ja, bent u zich ervan bewust dat er daardoor ongeveer 20% 
meer stikstof en ammoniak zal worden uitgestoten in Dordrecht?

b. Staat dit niet haaks op het landelijke beleid?
c. En wat heeft dit voor consequenties voor het natuurgebied de 

Biesbosch en voor de woningbouw in Dordrecht?

Antwoord Het klopt dat de lopende vergunningprocedure bij Gedeputeerde 
staten van Zuid-Holland voor het vergroten van de opslagruimte los 
staat van het verzoek om tijdelijk bij het opslaan en verwerken van 
afval van persoonlijke beschermingsmiddelen in verband met de 
bestrijding van COVID-2019 af te wijken van de vergunde werkwijze. 
Ook de aanvraag voor het vergroten van de verbrandingscapaciteit 
staat los hiervan. Op deze laatste aanvraag is op 9 juni 2020 beschikt. 
De beschikking wordt in week 25 ter inzage gelegd.

We nemen aan dat de 20% gebaseerd is op de aanvraag voor de 
uitbreiding van de verbrandingscapaciteit. Zavin heeft een geldende 
Wet natuurbeschermingsvergunning (hierna Wnb-vergunning). Deze 
Wnb-vergunning biedt meer ruimte voor de stikstofdepositie dan 
noodzakelijk is voor de uitbreiding van de verbrandingscapaciteit. 
Bij de aanvraag voor de uitbreiding is afgesproken dat Zavin een 
nieuwe Wnb-vergunning aanvraagt voor een lagere stikstofdepositie. 
Deze Wnb-aanvraag heeft Zavin inmiddels gedaan.
Hiermee voldoet de uitbreiding van de verbrandingscapaciteit aan het 
landelijk beleid en heeft het geen consequenties voor de Biesbosch of 
woningbouw in Dordrecht.

Zavin heeft Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland verzocht om in 
afwijking van de verleende vergunningen en de lopende procedures 
toe te staan dat tijdelijk extra specifiek huisafval wordt opgeslagen op 
het HVC terrein. Dit in verband met COVID-19 pandemie en het 
ontbreken van voldoende tonnen voor de grote hoeveelheid aan 
specifiek ziekenhuisafval. Normaal wordt dergelijk afval in bedoelde 
tonnen opgeslagen. Gedeputeerde Staten hebben hierop aangegeven 
niet handhavend op te treden tegen bedoelde overtredingen van de 
vergunningen van Zavin en HVC vanwege de tijdelijke extra opslag van 
specifiek ziekenhuis afval op het terrein van HVC, als gevolg van de 
COVID-19 pandemie.

Omdat de oven van Zavin minder geschikt is voor het verwerken van 
de kunststof zakken, er is sprake van een band die de normaal 
gesproken tonnen voedt aan de oven, is AVR door Zavin benaderd met 
de vraag of zij deze zakken zouden kunnen verwerken. AVR heeft 
vervolgens een verzoek ingediend bij Gedeputeerde Staten van 
Zuid-Holland voor het verbranden van deze kunststof zakken met 
ziekenhuis afval in afwijking van de vergunning. Gedeputeerde Staten 
hebben aangegeven niet handhavend te zullen optreden tegen 
bedoelde overtredingen van de vergunningen van AVR in verband met 
de verbranding van specifiek ziekenhuisafval ontstaan bij de 
bestrijding van COVID-19 bij die bedrijven. 
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Gedeputeerde Staten heeft aan het niet handhavend optreden 
voorwaarden verbonden voor de werkwijze die afgestemd zijn met 
RIVM. De werkwijze zoals beschreven in de werkinstructie van de 
Inspectie Leefomgeving en Transport is vastgelegd in een protocol. Er 
is sprake van een tijdelijk situatie tot uiterlijk 1 september 2020.

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

J. Scholten R.E.C. Kolff

secretaris burgemeester
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